
 

 GEMS INTERNATIONAL SCHOOL 
       CAIRO 

 

 

Dear Parents, 

  

We are truly delighted to welcome you to school in a few weeks. We would like to share some vital           

information, so kindly read the following carefully.  
 

Topics Information 

School Supplies 
Students across the school should bring their personalized 

reusable water bottles, hat/cap, and positive energy ☺ 

Students in PreK, KG1, and KG2:  

Apron - Pack of wet wipes per term – A full set of clothes in a 

Ziplock bag (socks, underwear, undershirt, shirt, and pants) – 

snack/lunch box 

Students from G1 – G8: 

Pencil case (2 HB pencils, eraser, ruler, sharpener, 4 colored 

pens, corrector pen, scissors, 2 whiteboard markers, stick of 

glue) 

School bag – snack/ lunch box (you may also use the school 

canteen) Swimsuit pack to be ready when it is your year 

group's swim sessions. (Separate bag with 1-piece swimsuit, 

towel, goggles, swim cap, non-slip rubber slippers, and brush) 

  

Bus service Please ensure that you have completed your bus registration. 

Please Click here to find out more. 

 

School Snack/Lunches and 

canteen 

Students are welcome to bring their snacks and lunch to school 

every day. Please follow the health guidelines stated in our 

handbook that will be sent out in the next 2 weeks. It states no 

sweets, chocolates, energy drinks, soda, or nuts.  

More information about canteen service will be provided 

soon. 

Uniforms Please click here to purchase the uniform.  

 

Uniform orders will be delivered to your home, if there is an issue 

with sizes or product, please contact us and we 

return/exchange product in 48 hours. No additional cost will be 

applied. 
 

Arrival / Dismissal 8:00 am to 2:45 pm are the school class hours. Arrival and 

dismissal protocol will be sent within the next two weeks. 

 

1st week for PreK, KG1, and 

KG2. 

Students in PreK, KG1, and KG2 will have staggered entry. 

As the first week is always uneasy for the students and 
parents. We will be bringing in the students slowly 
throughout the first week. You will be able to stay with your 
child for 20 mins after arrival, and then we will ask you to 
come back after 3 hours to pick up your child. Kindly make 
your arrangements for the first week. Students who use our 
bus service will start from the 2nd week of school. We 

https://www.gis-cairo.com/Admissions/School-Transport
https://www.shopping4school.com/online-store/GISC-c131610005


encourage you to come on the 1st of September with your 
child to meet your teacher and see the classroom to 
emotionally prepare the students. The transition of starting a 
fresh new year, especially in a new school, is particularly 
important and we want you and your child’s experience to 
be the best.  

      

       Contact For any questions, please contact our Front of House, Ms. 

Nada, info_gic@gemsedu.com or our Parent Relations 
Executive, Ms. Alia, pre_gic@gemsedu.com 

 

 

 Mark your calendars for Meet the Teacher day Thursday, September 1st.       

   Details will follow soon. 
 

We get asked a lot about how to help students be ready for the new school year, especially in a new school, and we 

have come up with the top 10 tips for you.  

 

1-   Fear. Talk to your child about the experience of entering a new school year and listen to their fears and 

concerns. Reassure them that this is normal, that everyone has the same feelings, and that GISC is aware of all the 

issues, and we will address them all on the first day and throughout the year as needed. Encourage a positive 

outlook for their new experience.  

2-   Choices. Talk to your child about their expectations and that there may be some students that choose to act 

differently, and we need to be understanding. The teachers will help all students understand what is accepted 

through our essential agreements (rules) and thoroughly explain all healthy habits we will adopt in our school.  

3-   Hygiene. Start working with your child on their hygiene. Teach them to wash their hands well  Wash hands 

tutorial so they can do this independently. When using the toilet, your child must independently clean themselves 

as none of our housekeeping staff will. Click here to show your children how to wipe.  This is for the protection of 

your child and our staff. If your child has an accident and needs support, then the team will follow the intimate care 

policy (in our handbook).  

4-   Sleep. Sleep is vital for children’s growth and development. Start setting up a routine 2 weeks ahead of school 

time. Children should be in bed early and wake up early and start the morning routine. Waiting only a few days or 

the night before to start the routine will make the first day of school very hard for your family.  

5-   Property. Explain the importance of taking care of their property and placing each item in its place. Ask your 

child to assist you with labeling their clothes, lunchboxes, water bottles, BYOD iPads, laptops etc.… This way, for 

the younger ones, your child will get used to recognize their name in print and thus recognize their belongings.  

6-   Excitement. Get your child excited about going to school by trying on their new uniform, backpack, etc... 

Include them while buying the school supplies and let your child practice packing his/her school bag.  

7-   Acquainted. Look online together with the school website and social media platforms. Get your child 

familiarized with the campus and teachers. This will help reduce stress when they arrive.  

8-   Expectations. Talk to your child about their expectations for the year and your anticipations for the year. Come 

up with an agreed list of 10 expectations together and every month review your list to see what has been 

accomplished and what can be done to complete the targets.  

9-   Goodbye. Make sure your child does not feel anxious about leaving you. Talk to your child about what 

‘Goodbye’ for the day means. Try and practice this at daycare, friend’s house, etc... over the summer. At school, do 

not sneak out without saying goodbye, as this will make your child feel distressed and not trust your actions. 

Instead, say goodbye calmly and explain that you will be back once school ends for the day as practiced and 

discussed before.  

10- End of the first day. Make plans with your child 3 days before school starts on how the school routine will run. 

Agree in the morning what they would like for breakfast, what snack and lunch they would like, and finally when 

you pick them up at the end of the day, what will they be doing. (Take them to their favorite place to play, have 

dinner, etc.…)   

 

  

 
 

https://www.youtube.com/watch?v=3PmVJQUCm4E
https://www.youtube.com/watch?v=3PmVJQUCm4E
https://www.youtube.com/watch?v=at9CujbLvQ8
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More and more photos for our lovely students and parents 
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Color Code 
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Public Holiday 
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¹Dates to be confirmed 

Detail 
First Day of Shool 

PD Half Day for Students 

Armed Forces Day 
Break 

PD Half Day for Students 

PD Half Day for Students 

Winter Break 

Back to School 

Revolution Day 

PD Half Day for Students 

Break 
Back to School 

PD Half Day for Students 

Break/ Coptic Easter/ Sham El Nessim/ Eid El Fitr 

Sinai Liberation Day 
Labor Day 

PD Half Day for Students 

Last Day of School 

Date 
4 Sept* 

29 Sept 

6 Oct 

9-13 Oct 

27 Oct 

24 Nov 

18 Dec - 5 Jan 

8 Jan* 

26 Jan* 

23 Feb 

28 Feb - 2 Mar 

5 Mar 

30 Mar 

16-23 Apr 

27 Apr* 

4 May* 

1 June 

26 June 

Su Mo Tu We Th Fr Sa Su Mo Tu We Th Fr Sa Su Mo Tu We Th Fr Sa Su Mo Tu We Th Fr Sa 

    1 2 3       1   1 2 3 4 5     1 2 3 

4 5 6 7 8 9 10 2 3 4 5 6 7 8 6 7 8 9 10 11 12 4 5 6 7 8 9 10 

11 12 13 14 15 16 17 9 10 11 12 13 14 15 13 14 15 16 17 18 19 11 12 13 14 15 16 17 

18 19 20 21 22 23 24 16 17 18 19 20 21 22 20 21 22 23 24 25 26 18 19 20 21 22 23 24 

25 26 27 28 29 30  23 24 25 26 27 28 29 27 28 29 30    25 26 27 28 29 30 31 

       30                     

 

Su Mo Tu We Th Fr Sa Su Mo Tu We Th Fr Sa Su Mo Tu We Th Fr Sa Su Mo Tu We Th Fr Sa 

1 2 3 4 5 6 7    1 2 3 4    1 2 3 4       1 

8 9 10 11 12 13 14 5 6 7 8 9 10 11 5 6 7 8 9 10 11 2 3 4 5 6 7 8 

15 16 17 18 19 20 21 12 13 14 15 16 17 18 12 13 14 15 16 17 18 9 10 11 12 13 14 15 

22 23 24 25 26 27 28 19 20 21 22 23 24 25 19 20 21 22 23 24 25 16 17 18 19 20 21 22 

29 30 31     26 27 28     26 27 28 29 30 31  23 24 25 26 27 28 29 

                     30       

 



 

 GEMS INTERNATIONAL SCHOOL 
       CAIRO 

 

 
 أولياء الأمور  أعزائي 

 
    قراءة ما يلي بعنايةنحن متحمسون للغاية للترحيب بكم في المدرسة في غضون أسابيع قليلة. نود مشاركة بعض المعلومات الحيوية ، لذا يرجى 

 

 لموضوع  المعلومة 

يجب على الطلاب في جميع أنحاء المدرسة إحضار زجاجات المياه الشخصية القابلة  

  لإعادة الاستخدام ، والقبعة / الغطاء ، والطاقة الإيجابية

 

 :( KG 2ى السنة الثانية تمهيدي )حت ( Pre K  ( الحضانةمرحلة ما قبل الطلاب من 

 
مجموعة كاملة من الملابس الجوارب والملابس   -مناديل مبللة لكل فصل دراسي  علبة  -مريلة

 . صندوق الوجبات الخفيفة / الغداء  -(  فى حقيبة   الداخلية والقميص الداخلي والقميص والسراويل 

 
 الطلاب من الصف الأول إلى الصف الثامن: 

 

 السبورة قلم 2,مقص,مصحح قلم,مبراة,مسطرة,ممحاة,HB رصاص قلم 2) تشمل مقلمة

 (صمغ,البيضاء
 

  -المدرسي(  الكانتينصندوق غداء )يمكنك أيضا استخدام  -حقيبة مدرسية 
حزمة ملابس السباحة لتكون جاهزة عندما تكون جلسات السباحة الخاصة  

، منشفة   قطعة واحدة. )حقيبة منفصلة مع ملابس السباحة  فصلك الدراسي ب 
الانزلاق ،   مضادة نظارات واقية ، غطاء السباحة ، النعال المطاطية ، 

 وفرشاة( 

  اللوازم المدرسية
 

  

 يرجى التأكد من إنهاء عملية التسجيل الخاصة بأوتوبيس المدرسة. 

 .لمعرفة المزيد النقر هنايرجى 

. 

 المدرسة  أتوبيس خدمة

 

  الطلاب مدعوون إلى
ر وجباتهم الخفيفة وغداءهم إلى المدرسة كل يوم. يرجى اتباع الإرشادات الصحية المذكورة  اأحض

الحلويات أو  عدم  احضار ينص على  الذي    الأسابيع القادمةفي دليلنا الذي سيتم إرساله في 
  الشوكولاتة أو مشروبات الطاقة أو الصودا أو المكسرات 

من الصف الأول حتى الصف الثامن. للطلاب  كانتينسيكون لدينا خدمة   

 كانتين  الوجبات الخفيفة المدرسية / وجبات الغداء وال
 

 يرجى النقر هنا  للينك شراء الزى المدرسى. 

ة فى تغيير مقاس  يرجى العلم أنه سوف يتم إرسال طلب الزى المدرسى اامنازل و فى حالة الرغب 

ة. ساعة. بدون مصاريف إضافي   48برجاء الإتصال بالمدرسة و سوف يتم تغييره خلال   

 

المدرسى  الزى  

مساءاّ.  2:45صباحاّ و ينتهى الساعة  8يبدأ اليوم الدراسى فى تمام الساعة    

 سنأتيكم قريباّ بالبروتوكول الذى يخص الوصول و العودة. 

العودة  \الوصول  

 (KG 2( حتى السنة الثانية تمهيدي )Pre K  ( لطلاب من مرحلة ما قبل الحضانةا

للطلاب وأولياء  لأن الأسبوع الأول غير مريح دائما   ا نظر   تدريجي.سيكون لهم دخول 
ستتمكن من البقاء مع طفلك . الأمور ، فسوف نجلب الطلاب ببطء طوال الأسبوع الأول

. ساعات لاصطحاب طفلك 3دقيقة بعد الوصول ، ثم سنطلب منك العودة بعد  20لمدة 
الطلاب الذين يستخدمون خدمة  .  يرجى إجراء الترتيبات الخاصة بك للأسبوع الأول

سبتمبر مع   1على القدوم في  منحن نشجعكالثانى.  الحافلات لدينا سوف تبدأ من الأسبوع
 .ورؤية الفصل الدراسي لإعداد الطلاب عاطفيا هطفلك لمقابلة معلم

و كى جى    1أول أسبوع للحضانة و كى جى 

2 

https://www.gis-cairo.com/Admissions/School-Transport
https://www.shopping4school.com/online-store/GISC-c131610005


 
أن تكون   إن الانتقال إلى بدء عام جديد خاصة في مدرسة جديدة ، مهم بشكل خاص ونريد

أنت وطفلك الأفضل  تجربتك  

  شريف ندى /أ الاستقبال بموظفة الاتصال يرجى أسئلة لأي

Info_gic@gemsedu.com 

 

  عباس عالية /أ الأمور أولياء علاقات مسؤول أو

pre_gic@gemsedu.com 
 

 الإتصال 

 

 

سبتمبر  1نذكركم بموعد يوم مقابلة المعلم يوم    
 

 .نصائح لك 10يتم سؤالنا كثيرا عن كيفية مساعدة الطلاب على الاستعداد للعام الدراسي الجديد ، خاصة في مدرسة جديدة ، وقد توصلنا إلى أفضل 

 

 . طمأنتهم بأن هذا أمر طبيعي ،تحفظاته . تحدث مع طفلك عن تجربة دخول عام دراسي جديد واستمع إلى مخاوفه والخوف-1
 ة. في اليوم الأول. شجع على النظرة الإيجابية لتجربتهم الجديد هاوسنتناولها جميع على دراية بجميع القضايا،وأن المدرسة   الجميع لديهم نفس المشاعر وأن 
 

عد  . تحدث مع طفلك عن توقعاته وأنه قد يكون هناك بعض الطلاب الذين يختارون التصرف بشكل مختلف ، ونحن بحاجة إلى أن نكون متفهمين. سيساالخيارات  -2
 . اتفاقياتنا الأساسية )القواعد( وشرح جميع العادات الصحية التي سنتبناها في مدرستنا بدقةالمعلمون جميع الطلاب على فهم ما هو مقبول من خلال 

 

فلك تنظيف  . ابدأ العمل مع طفلك على نظافته. علمهم غسل أيديهم جيدا حتى يتمكنوا من القيام بذلك بشكل مستقل. عند استخدام المرحاض ، يجب على طالنظافة-3 
أي من موظفي التدبير المنزلي لدينا. انقر هنا لتظهر لأطفالك كيفية المسح.  هذا لحماية طفلك وموظفينا. إذا تعرض طفلك لحادث   نفسه بشكل مستقل  لن يفعل

 .ويحتاج إلى دعم، فسيتبع الفريق سياسة الرعاية الحميمة )في كتيبنا(
 

ا  ا ويستيقظون مبكر  سابيع قبل وقت المدرسة. يجب أن يكون الأطفال في السرير مبكر  أ 2. النوم أمر حيوي لنمو الأطفال وتطورهم. البدء في إعداد روتين النوم-4 
 .روتين الصباح. الانتظار لبضعة أيام فقط أو الليلة السابقة لبدء الروتين سيجعل اليوم الأول من المدرسة صعبا جدا على عائلتك اويبدأو

 

عنصر في مكانه. اطلب من طفلك مساعدتك في وضع العلامات على ملابسه وصناديق الغداء وزجاجات  . شرح أهمية العناية بممتلكاتهم ووضع كل الممتلكات -5 
 . المياه وما إلى ذلك. بهذه الطريقة ، سوف يعتاد طفلك على التعرف على اسمه في الطباعة وبالتالي يتعرف على ممتلكاته

 

ودع    المدرسية،أثناء شراء اللوازم  اجعله يشارككبة زيه الجديد وحقيبة ظهره وما إلى ذلك ... . اجعل طفلك متحمسا للذهاب إلى المدرسة من خلال تجرالإثارة -6 
 . طفلك يتدرب على تعبئة حقيبته المدرسية

 

تقليل  طفلك على الحرم الجامعي والمعلمين. هذا سوف يساعد على   معموقع المدرسة ومنصات التواصل الاجتماعي. تعرف  عن. ابحث عبر الإنترنت معرف -7 
 . التوتر عند وصولهم

 

وكل شهر راجع قائمتك لمعرفة ما تم إنجازه وما    توقعات معا   10. تحدث مع طفلك عن توقعاته للعام وتوقعاتك لهذا العام. ضع قائمة متفق عليها من  التوقعات-8 
 . يمكن القيام به لإكمال الأهداف 

 

 تأكد من أن طفلك لا يشعر بالقلق بشأن تركك. تحدث مع طفلك حول ما يعنيه "وداعا" لهذا اليوم. جرب ومارس هذا في  . الوداع-9 
لأن هذا سيجعل طفلك يشعر بالضيق ولا يثق في   ،وداعا  لا تتسلل دون أن تقول   المدرسة،الحضانة النهارية ، منزل الأصدقاء ، إلخ ... خلال فصل الصيف. في  

 . بهدوء واشرح أنك ستعود بمجرد انتهاء المدرسة لهذا اليوم كما هو ممارس ويناقش من قبل  قل وداعا    ذلك،من  بدلا  أفعالك. 
 

أيام من بدء المدرسة حول كيفية تشغيل روتين المدرسة. اتفق في الصباح على ما يرغبون فيه لتناول   3مع طفلك قبل  . ضع خططا  نهاية اليوم الأول -10   
وتناول    للعب،اصطحبهم إلى مكانهم المفضل )ا عندما تلتقطهم في نهاية اليوم ، ماذا سيفعلون. ما هي الوجبة الخفيفة والغداء التي يرغبون فيها ، وأخير  و الإفطار، 

 العشاء ، وما إلى ذلك ....( 
 
 
 
 
 

 
 

 

 
      

 

 

mailto:Info_gic@gemsedu.com
mailto:pre_gic@gemsedu.com


 

  

      GEMS INTERNATIONAL SCHOOL 
        CAIRO 

 

   بعض صور طلابنا و أولياء أمورنا
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2022 

Color Code 

Back to School 
Public Holiday 
School Holiday 
Early Dismissal 

2023 
Academic Year 
Calendar 
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Tu  We   Th  Fr  Sa 

2 3 
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20    21    22    23  24 
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1 

26 
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¹Dates to be confirmed 

Detail 
First Day of Shool 

PD Half Day for Students 

Armed Forces Day 
Break 

PD Half Day for Students 

PD Half Day for Students 

Winter Break 

Back to School 

Revolution Day 

PD Half Day for Students 

Break 
Back to School 

PD Half Day for Students 

Break/ Coptic Easter/ Sham El Nessim/ Eid El Fitr 

Sinai Liberation Day 
Labor Day 

PD Half Day for Students 

Last Day of School 

Date 
4 Sept* 

29 Sept 

6 Oct 

9-13 Oct 

27 Oct 

24 Nov 

18 Dec - 5 Jan 

8 Jan* 

26 Jan* 

23 Feb 

28 Feb - 2 Mar 

5 Mar 

30 Mar 

16-23 Apr 

27 Apr* 

4 May* 

1 June 

26 June 

Su Mo Tu We Th Fr Sa Su Mo Tu We Th Fr Sa Su Mo Tu We Th Fr Sa Su Mo Tu We Th Fr Sa 

    1 2 3       1   1 2 3 4 5     1 2 3 

4 5 6 7 8 9 10 2 3 4 5 6 7 8 6 7 8 9 10 11 12 4 5 6 7 8 9 10 

11 12 13 14 15 16 17 9 10 11 12 13 14 15 13 14 15 16 17 18 19 11 12 13 14 15 16 17 

18 19 20 21 22 23 24 16 17 18 19 20 21 22 20 21 22 23 24 25 26 18 19 20 21 22 23 24 

25 26 27 28 29 30  23 24 25 26 27 28 29 27 28 29 30    25 26 27 28 29 30 31 

       30                     

 

Su Mo Tu We Th Fr Sa Su Mo Tu We Th Fr Sa Su Mo Tu We Th Fr Sa Su Mo Tu We Th Fr Sa 

1 2 3 4 5 6 7    1 2 3 4    1 2 3 4       1 

8 9 10 11 12 13 14 5 6 7 8 9 10 11 5 6 7 8 9 10 11 2 3 4 5 6 7 8 

15 16 17 18 19 20 21 12 13 14 15 16 17 18 12 13 14 15 16 17 18 9 10 11 12 13 14 15 

22 23 24 25 26 27 28 19 20 21 22 23 24 25 19 20 21 22 23 24 25 16 17 18 19 20 21 22 

29 30 31     26 27 28     26 27 28 29 30 31  23 24 25 26 27 28 29 

                     30       
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